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Schmitt Pál köztársasági elnök is megnézte az ünnepi bemutatót a Dóm téren

A Tragédiával nyitott a 80 éves szabadtéri
A köztársasági elnök je

lenlétében július 1-jén Az 
ember tragédiája bemuta
tójával indult az alapításá
nak 80 éves jubileumát ün
neplő Szegedi Szabadtéri 
Játékok idei szezonja.

1931 nyarán tartották az el
ső színházi előadást a Dóm 
téren - az alapításának 80 
éves jubileumát ünneplő Sze
gedi Szabadtéri Játékok júli
us 1-jén Madách Imre drá
mai költeményének, Az em
ber tragédiájának premier
jével nyitotta az idei feszti
válszezont. — A szabadtéri 
játékok neve 1931 óta össze
forrt a városéval. Mindan
nak, amit szegedi kultúrá
nak, művészetnek, látnivaló
nak, élménynek hívunk, a 
szabadtéri játékok immár 80 
éve szimbóluma és zászlósha
jója - fogalmazott a bemuta
tó előtt ünnepi köszöntőjé
ben Botka László, Szeged 
polgármestere. A város első 
embere a színpadon köszön
tötte a fesztivál leghűsége
sebb nézőjét, a 91 éves Szeles 
Gézánét, aki annak idején 
kislányként látta a szabadté
ri első előadását, a Magyar 
Passiót 1931. június 13-án.

Schmitt Pál köztársasági 
elnök is megnézte a produk
ciót Réthelyi Miklós nemzeti 
erőforrás miniszter és 
Kiss-Rigó László megyés 
püspök társaságában. Az 
ember tragédiáját az idén 
Kossuth-díjjal kitüntetett 
Vidnyánszky Attila, a Be
regszászi Illyés Gyula Ma
gyar Nemzeti Színház alapí
tója, a Debreceni Csokonai 
Színház igazgatója rendezte 
az ukrán Alexander Belozub 
rekordnak számító, 15 mé-

Az ember tragédiáját telt ház előtt játszották. A kis képen Botka László polgármester (balról felesége), Kiss-Rigó László megyés püspök, Schmitt 
Pál köztársasági elnök és Bátyai Edina, a szabadtéri játékok igazgatója a Dóm téren beszélget.

tér magas díszletében. A 
Tragédia a szabadtéri játé
kok történetének egyik leg
többször játszott darabja, 
az idei két előadással együtt 
17 nyáron 63 előadásban 
szerepelt eddig műsoron. 
Idén is parádés szereposz
tással vitték színre: Rátóti 

Zoltán, a Kaposvári Csiky 
Gergely Színház igazgatója, 
Magyarföld polgármestere 
alakította Ádámot, Ónodi 
Eszter, a Katona József 
Színház népszerű színésznő
je Évát, Trill Zsolt, a bereg
szászi és a debreceni társu
lat vezető színésze Lucifert.

A kisebb szerepeket is olyan 
Kossuth-díjas „nagyágyúk” 
játszották, mint Blaskó Pé
ter, Cserhalmi György, Ho
bo és Gáspár Sándor. A 
produkció közel 250 fős 
stábjában felléptek bereg
szászi színészek, statiszta
ként debreceni és szentesi 

drámai tagozatos gimnazis
ták. 11 év szünet után kü
lönleges volt a Madách-mű 
visszatérése a Dóm térre 
azért is, mert a fogyatékos
sággal élők ügyeivel foglal
kozó parlamenti albizottság 
elnökének támogatásával el
indult 90 decibel-projekt ré

szeként a premieren először 
játszottak jelnyelvi tolmá
csolással hazai szabadtéri 
színpadon. A siketek és na
gyothallók Vörös Krisztina 
jelnyelvi tolmács segítségé
vel a színpad két oldalán el
helyezett kivetítőn követhet
ték a produkciót.

6 nap alatt, 863 ezer forintból elvégezték a munkát

Rémtörténet
a Belvárosi moziban

Sódar István IH-igazgatónak sem oka, sem joga nem volt 
bezárni a Belvárosi mozit. Ócska, felelőtlen zsarolási trükk 
volt az egész — mondta Botka László polgármester azon a 
sajtótájékoztatón, amelyen bejelentette: 6 nap alatt, július 
1-jére végeztek a Belvárosi mozi karbantartási munkáival 
és az engedélyek beszerzésével, ami 863 ezer forintba ke
rült. A Szegedi Ifjúsági Ház jelenlegi vezetése fél év alatt 
nem tudta elvégeztetni ezt a munkát. A polgármester java
solta: mentsék fel Sódar Istvánt az IH eléről.

A tűzoltóság tavaly decem
ber 7-én tartotta meg szoká
sos helyszíni ellenőrzését a 
Belvárosi mozi épületében - 
a végzést 2011. január 4-én 
kapta meg az ifjúsági ház 
akkori igazgatója, Dér Na
tália —, amely során 8 hiá
nyosságot állapított meg, és 
2011. június 7-éig szabott 
határidőt ezek pótlására. A 
Belvárosi mozi vezetője ja
nuár 9-én a tűzoltóságnak 

elküldött válaszában jelez
te, hogy Dér Natália utasí
tást adott mind a 8 tűzvé
delmi hiányosság felszámo
lására a megadott határidő
ig. A 8 hiányosságból 7-et a 
cég már februárban pótolt, 
a nyolcadikra pedig már áp
rilis 10-én rendelkezett 
szakértői véleménnyel, 
amely a villamossági problé
mákat rangsorolva karban
tartási munkák elvégzését 

tartotta szükségesnek. A 
szakvéleményt a Dér Natá
lia helyére áprilisban kine
vezett Sódar István ügyve
zető megbízásából eljáró ta
nácsadó cég június 7-én 
nyújtotta be a tűzoltóság
hoz, amely a papírokból azt 
állapította meg: veszélyes az 
elektromos hálózat, a kar
bantartási munkák elvégzé
sét nem igazolta, így megtil
totta az elektromos eszkö
zök használatát.

A városháza szerint az IH 
igazgatója nem tájékoztatta 
az elmúlt fél évben a tulaj
donos önkormányzatot sem 
a tűzoltóság helyszíni ellen
őrzéséről, sem arról, hogy a 
hiányosságokat nem tudja 
megszüntetni.

Folytatás a 3. oldalon

Botka újra 
kezet nyújt 
a Fidesznek

Június 30-án példa nélküli 
eset történt a városi közgyű
lésen: a Fidesz-KDNP és a 
Jobbik képviselői nem fo
gadták el a közgyűlés napi
rendjét, így elmaradt az ér
demi munka. A történtek 
után Botka László tájékoz
tatta a sajtót a kialakult 
helyzetről. A polgármester 
hangsúlyozta: az ajtaja 
nyitva áll a Fidesz képvise
lői előtt, mert meggyőződé
se, hogy az egységes város
vezetés hatékony és dinami
kus fejlődést hozhat Szeged
nek.

- A rendszerváltás óta 
nem volt arra példa Szege
den, hogy a közgyűlés ne fo
gadja el a saját napirendjét 
- mondta a sajtótájékozta
tója elején Botka László 
polgármester.

Folytatás a 3. oldalon

Átveszi az egyház 
az Árpád nevelőotthont

Az egyházmegye femitartásába adja az önkormányzat a 
Szőregi úti Árpád nevelőotthont és a Tápén felújított 
gyermekotthont. A püspökség dönti el, ki költözik a Bu
dai Nagy Antal utcába. A közgyűlés fideszes többsége ta
valy megvétózta a költözést, legutóbb pedig a megállapo
dás életbe lépését.

Átadja az önkormányzat a 
Szőregi úti Árpád nevelőott
hon fenntartását az egyház
megyének, ahol 16 speciális 
nevelési igényű fiút látnak el 
— erről írt alá megállapodást 
Botka László polgármester 
és Kiss-Rigó László megyés 
püspök. — Meggyőződésem, 
hogy az egész város számára 
hasznos együttműködés ír
tunk alá — mondta a püspök.

- Egy közösség számára a 
legfontosabb feladat és fele
lősség, hogy gondoskodjon 
azokról a gyermekekről, 
akiknek nem adatott meg, 
hogy szerető családban nője
nek fel - fogalmazott Botka 

László. - A magyar jogsza
bályok a gyermekotthonok 
működtetését a megyei ön
kormányzatok és a megyei 
feladatokat ellátó megyeszék
helyek kötelezettségévé tet
ték. Az elmúlt években meg 
kellett állapodniuk a fenn
tartóknak a munkamegosz
tásról. Csongrád megyében 
az a megállapodás alakult ki, 
hogy az általános gyermek
otthonokat a megyei önkor
mányzat tartja fenn. A szege
di önkormányzat pedig a sa
játos nevelési igényű gyerme
keket ellátó speciális ottho
nok fenntartását vállalta.

Folytatás a 2. oldalon
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Átveszi az egyház az Árpád nevelőotthont
Folytatás az 1. oldalról
Ez a Waltner Károly ott

hon, amelynek két része 
van: gondozza a beteg, fo
gyatékos gyerekeket, más
részt 16 fővel működik a fi
úk speciális otthona a Sző
regi úton. Májusban a me
gyei önkormányzat úgy 
döntött, hogy a püspökség 
fenntartásába adja az egész 
Csongrád megyei gyermek
védelmi intézményrend
szert. Miután értesültem ró

Lelkiismereti kérdés
A szerződés elfogadásáról a közgyűlésnek a június 

30-i ülésén kellett volna döntenie, de a Fidesz és a 
Jobbik nem fogadta el a napirendet. Hiányzott az 
ülésről Juhász Gyula KDNP-s politikus, aki módosító 
javaslatot nyújtott be, hogy a város addig ne adja át 
az egyháznak a tápéi épületet, amíg a hasznosítási 
koncepciót nem hagyja jóvá a szociális bizottság és a 
tápéi városrészi önkormányzat. A püspök elmondta, 
ha a közgyűlés elfogadja Juhász Gyula módosító ja
vaslatát, lehetetlenné válik annak a feladatnak az el
végzése, amit örömmel vállalt az egyházmegye. A püs
pök szerint aki ezt megakadályozza, annak el kell 
számolnia a lelkiismeretével.

la, felkerestem püspök 
urat, hiszen mostantól az 
egyház a szövetséges abban, 
hogy megállapodjunk az in- 
tézményrenszer működésé
ről. Egyetértettünk abban, 
hogy a legfontosabb a gyer
mekek érdeke. Erre akkor 
van lehetőség, ha nem apró- 
zódnak szét a források és a 
lehetőségek, hanem integ
ráljuk azokat.

A feladatellátási szerző
désben a város szeptember

tői átadja a 16 fős fiú speci
ális otthon fenntartói jogát 
az egyházmegye Szent Ágo
ta Gyermekvédelmi Szol
gáltató Intézményének. A 
város ingyenesen az egy
házmegye használatába ad
ja a tápai Budai Nagy An
tal úton - uniós támogatás
sal közel 170 millió forint
ból kialakított, fél éve üres 
- gyermekotthonát is, ami 
semmilyen más célra nem 
használható költséges át
építés nélkül. A püspökség 
vállalja, hogy legkésőbb jö
vő szeptemberig kiüríti és 
visszaadja a városnak a ne
velőotthon 2,5 hektáros 
Szőregi úti ingatlanát. A 
speciális gyermekotthon 
fenntartása idén 60 millió
jába kerül a városnak, eb
ből az állami normatíva fe
dez 10 milliót. Az egyház
megye jóval magasabb, kö
zel 18 millió forintos költ
ségvetési támogatást kap a 
működtetésre. Az önkor
mányzat vállalja, hogy a 
tényleges költségek és az ál
lami normatíva közötti kü-

lönbözetet minden évben 
átutalja a püspökségnek.

Tavaly karácsony előtt a 
közgyűlés fideszes többsége 
megvétózta az árpádos gye
rekek Tápére költözését.

Most már az egyházmegye 
dönti el, hogy ki költözik a 
Budai Nagy Antal útra. A 
város azt tervezi, hogy el
adásra meghirdeti a kiürí
tett Szőregi úti ingatlant; a 

400 millió forintos alapára a 
tavalyi költségvetésben is 
pályázati önrészként szere
pelt. A helyén az újszegedi
eknek épülhet kereskedelmi 
és szolgáltató centrum.

Tizenegyen dolgoznak a felügyeletnél

A közterület is közügy
Acél utca: egy helyen az összes alapszolgáltatás

Újjávarázsolt rendelő

Ha sarkosan és le
egyszerűsítve 
akarunk fogal
mazni, a közterü
let fogalmát úgy 
definiálhatjuk, 
hogy mindaz, ami 
a kerítésen kívül 
van — járda, köz
út, játszótér —, 
vagyis minden, 

ami nem magánterület, az mind közterü
let. Szegeden tizenegy közterület-fel
ügyelő igyekszik betartatni azokat a sza
bályokat. amelyeket a KRESZ, a helyi 
rendeletek, a környezetvédelmi előírá
sok vagy éppen a közbiztonság védelme 
megkövetel.

— Tapasztalataim szerint nem eléggé 
ismert a tevékenységünk - kezdi beszél
getésünket Kéri József (képünkön), a 
közterület-felügyelet osztály vezetője. 
— Sem abban, hogy milyen jogaink és kö
telezettségeink, sem abban, hogy milyen 
lehetőségeink vannak. A feladatunk 
olyan hatósági munka, amely a különféle 
szabályok betartásának kontrollját je
lenti, bár vannak azonnali beavatkozást 
igénylő feladataink is. Például a KRESZ 
szabályainak durva megszegése esetén. 
Bár ebben az utóbbi dologban a rendőr
ségnek vannak teljes körű jogosítványai. 
Az útbontásokat, a forgalom rendjének 
szabályszerű kialakítását és irányításá
nak szabályszerűségét is ellenőrizhet
jük. Ha abból indulunk ki, hogy a jogal
kotó milyen feladatokat szabott ki a köz
terület-felügyeletnek, akkor akár még 
érthető is az a vélemény, hogy jobb elke
rülni a kollégáimat.

Amikor a polgár találkozik a közterü
let-felügyelővel, jó lenne, ha azt látná, 

A felügyelet feladatköre
— a közterületek használatának, a közterületen folytatott, engedélyhez 

kötött tevékenység szabályszerűségének ellenőrzése;
- a közterület rendjére és tisztaságára vonatkozó tiltott tevékenység megelő

zése, megakadályozása, megszakítása, megszüntetése, illetve szankcionálása;
— közreműködés a közterület, az épített és a természeti környezet védelmé

ben:
— közreműködés a közbiztonság és a közrend védelmében;
— közreműködés az önkormányzati vagy on védelmében;
— közreműködés a köztisztaságra vonatkozó jogszabályok végrehajtásá

nak ellenőrzésében;
— közreműködés állat-egészségügyi és ebrendészeti feladatok ellátásában.

hogy nem ellenségről van szó, hogy az in
tézkedéseink alapja nem a büntetés, ha
nem a figyelemfelhívás. A szabályok 
megszegőivel szemben is egyfajta diffe
renciálás, fokozatosság lebeg a közterü
let-felügyelők szeme előtt. Figyelmezte
tés, helyszíni bírság, feljelentés a sor
rend. Persze vannak esetek, amikor 
nincs lehetőség a mérlegelésre. Például 
most, a villamossínek felújítása során a 
kivitelezőnek biztosítania kell a gyalogo
sok biztonságos közlekedésének lehető
ségét. Ha az átkelőhidak nem stabilak, 
nem illeszkednek pontosan, balesetve
szélyesek, akkor a munkavezetőt felszó
lítjuk, hogy azonnal javítsa ki a hibát; 
ha nem teszi, szigorúan bírságolunk.

Járművek elszállítása
Kevesen tudják, hogy az egyszerűen 

csak „pókos autóknak” emlegetett jár
műszállítók nem a mi rendszerünkben 
működnek. A közterület-felügyelet, 
amennyiben tilosban parkoló, a közle
kedést akadályozó vagy veszélyeztető 
járművet talál, amelyet kénytelen elszál
líttatni a helyszínről, akkor a Szeparktól 
rendeli meg a szállítást. Vagyis nú intéz
kedünk, ők szállítanak és kasszíroznak. 
Ezzel kapcsolatban három dologra sze
retném felhívni a figyelmet. Az egyik, 
hogy a rendőrség 107-es segélyhívó szá
mán pontos információt kap az autós, 
hogy mikor és hová szállították a jármű
vét. A másik újdonság, hogy bevezet
tünk egy 20x20 centiméteres matricát is, 
amelyet az elszállított autó helyén ha
gyunk - ebből egyértelműen kiderül, 
hogy nem autótolvajok áldozata lett a ti
losban parkoló kocsi. Végül: az önkor
mányzat weboldalán (www. szeged va- 

ros.hu/gepjarmu) az elszállított autó tí
pusának és rendszámának 30 percen be
lül meg kell jelennie. Sőt, ha a gépjár
mű-nyilvántartásnak felhatalmazást és 
elérhetőséget ad a tulajdonos, akkor a 
közterület-felügyelet köteles erre a cím
re értesítést, SMS-t küldeni. Amennyi
ben a járművezető 15 percen belül a 
helyszínre érkezik, az elszállítást fel kell 
függesztem. Szerencsére már egyre töb
ben élnek ezzel a lehetőséggel.

Közterület-használati díjak

Sem a díjak megállapítása, sem a be
folyt pénz természetesen nem a felügye
leté. Ezt az önkormányzat hatósági osz
tálya határozza meg, egyébként zónákra 
van osztva ilyen tekintetben a város. 
Belváros, kertváros, lakótelep stb. A 
belvárosban 600, a belvárostól a körtöl
tésig tartó területen 400, a körtöltésen 
kívül pedig 300 forint négyzet méteren
ként a közterület bérleti díja. A közterü
let-felügyelet dolga ebben az esetben 
csupán a kiadott engedélyek jogszerű 
felhasználásának ellenőrzése. De a mi 
dolgunk a játszóterek ellenőrzése, a ku
tyafuttatás szabályainak betartatása 
vagy éppen a közterületen fogyasztott al
koholtilalom betartatása. Ugyanis a tör
vény azt mondja, hogy utcán, parkban, 
közterületen alkoholt fogyasztani tilos. 
Ez is olyan szabály, amit ha tetszik, ha 
nem, be kell tartani és tartatni.

A felügyelők fellépése
Fontos, hogy a felügyelő hogyan végzi 

a munkáját, akár a bírságolást, akár a 
konfliktuskezelést. Közölnie kell, hogy ő 
a közterület-felügyelet munkatársa, 
azonosítania kell magát és tisztáznia, 
hogy mi az, ami miatt intézkedik. Ponto
san úgy kell viselkednünk, mint a rend
őröknek. Hiszen ők is hatósági szemé
lyek.

- Összességében azt kell, hogy mond
jam: a bírságolás, a büntetés nem lehet 
cél, ezt mondom a munkatársaimnak is. 
A jogszabályok megtartása mellett tudni 
kell mérlegelni is. A mi működésünket a 
városi önkormányzat finanszírozza, 
nem célunk, hogy nekünk a bírságokból 
saját bevételeink legyenek. Csak tizen
egyen vagy unk, a lehető leghatékonyab
ban kell tennünk a dolgunkat - mondta 
befejezésül Kéri József.

A 60-as években épült, mára 
viszont teljesen újjászületett 
az Acél utcai rendelőintézet, 
ahol a városrész mintegy 7000 
páciense a jövőben is egy he
lyen érheti el az összes alap
szolgáltatást. Néhány hete im
már a 21. századi követelmé
nyeknek megfelelő körülmé
nyek között fogadhatják a be
tegeket a megújult rendelő or
vosai és asszisztensei.

— A beruházás 65 és fél 
millió forintba került, 
amelyből több mint 49 milli
ós támogatást biztosított az 
Európai Unió — mondta az 
ünnepélyes megnyitón Soly
mos László alpolgármester.

A korszerűtlen, kényel
metlen és idejét múlt rendelő 
az elmúlt fél évben kívül-be- 
lül teljesen megfiatalodott. A 
rendelők a régi állapotukban, 
méretükben és kialakításuk
ban már a hatósági előírások
nak sem feleltek meg. Nem 
voltak akadálymentesek és 
műszaki színvonaluk is le
romlott, pedig a város számá
ra azért is nagyon fontos az 
épület, mert ez az egyetlen 
olyan városrész, ahol egy he
lyen megtalálnak a betegek 
minden alapellátást. Ahhoz, 
hogy a korszerű elvárások
nak megfeleljen a rendelő, ki
verték a falakat, új várókat, 
vizesblokkokat alakítottak 
ki, teljesen megújidt a villa
mos hálózat, és a fűtési rend
szert is sokkal gazdaságosab
bá tették.

A rendelőben 6 praxis mű

ködött: 3 felnőtt háziorvos, 1 
gyermekorvos és 2 fogorvos, 
akik a felújítás után már visz- 
sza is költöztek az épületbe, 
ugyanis megmaradt mind a 
négy rendelő — csak sokkal 
korszerűbbek lettek. A két 
háziorvosi rendelő a földszin
ten, míg a kisebb betegforgal
mat bonyolító gyermekorvosi 
és fogorvosi rendelők az eme
leten kaptak helyet, ahová a 
babakocsis anyukák és a 
mozgáskorlátozottak lifttel is 
fel tudnak jutni, az épületet 
ugyanis teljesen akadálymen
tesítették. A vakok és gyengén 
látók számára a burkolaton 
olyan felületet alakítottak ki, 
amely segíti a tájékozódásu
kat. A helyiségek bejárati aj
tóit küszöb nélküliekre cse
rélték, hogy az ne akadályoz
za a közlekedést.

Az épület főbejárata mel
lett fedett babakocsi- és ke
rékpártárolót alakítottak ki. 
Felújították és szigetelték a 
homlokzatot, valamint az el
avult acélszerkezetű külső 
nyílászárókat új, alumínium, 
illetve műanyag, hőszigetelő 
üvegezésű ablakokra és aj
tókra cserélték. A jövőben a 
nővérek is külön helyiségben 
dolgozhatnak. így több szá
mítógépen egyszerre tudják 
végezni munkájukat az or
vossal, mert a pályázat kere
tében az informatikai rend
szer is megújult. A kialakított 
asszisztensi irodák mellett pe
dig új személyzeti pihenőt is 
létesítettek az épületben.

Kívülről is teljesen megfiatalodott az épület.

A felújított tápéi gyermekotthon lakókra vár.
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Botka újra kezet nyújt a Fidesznek
Folytatás az 1. oldalról
Botka László így folytatta: 
- A tavaly októberi önkor
mányzati választások után 
azt kértem a Fidesztől a ki
alakult politikai helyzet
ben, a választási eredmé
nyek tükrében, hogy dol
gozzunk együtt Szeged vá
ros fejlődése érdekében. Is
meretes: alpolgármesteri
pozíciókat kínáltam fel a fi- 
deszes politikusoknak azzal 
a céllal, hogy hozzunk létre 
egységes városvezetést, ami 
meggyőződésem szerint na
gyon hatékony és dinamikus 
fejlődést hozhatott volna 
Szegednek. A Fidesz politi
kusai nem éltek a lehetőség
gel. így az elmúlt háromne
gyed év arról szólt Szege
den, hogy a közgyűlési 
többség folyamatos háborút 
indított a polgármester el
len. En már az elején el
mondtam, hogy ebből baj 
lesz, mert nem lehet a pol
gármester ellen úgy harcol
ni, hogy ne a városnak 

okozzanak kárt - fogalma
zott a polgármester. A júni
us 30-i közgyűléssel kapcso
latosan azt hangsúlyozta: 
- A mai napon a Fi- 
desz-fr akció szétesett. A 
helyzetet az állította elő, 
hogy az egyik képviselőjük 
megsértődött, s nem jelent 
meg a közgyűlésen. Ennek 
megfelelően az egyfős több
séget a Jobbikkal nem tud
ták érvényesíteni. Az elmúlt 
háromnegyed évben a Fi
desz nem Szeged városával, 
hanem a saját partikuláris 
érdekeivel és ügyeivel fog
lalkozott. Néhány fideszes 
politikus a jobbikos képvi
selő közreműködésével sa
ját zsákmányának tekintet
te az önkormányzati cége
ket, és röpke háromnegyed 
év alatt annyi botrány kere
kedett, annyi ügyet halmoz
tak fel, ami szétfeszítette a 
Fidesz-frakciót. Meggyőző
désem, hogy a Fidesz-frak
cióban ülők többsége tisz
tességes, becsületes és jó 

szándékú ember, akik úgy 
érkeztek a Torony alá, hogy 
Szegedért akarnak dolgoz
ni, de a héják ezt nem hagy
ták. Abban bízom, hogy az 
elkövetkező hetekben legyő
zik a héjákat a Fidesz-frak
cióban. Leszámolnak azzal 
a helyzettel, hogy a fél vá
rost kiszolgáltatták a jobbi
kos képviselőnek. Észreve
szik, hogy Szeged nem haj
landó elviselni és eltűrni, ha 
valaki önző módon, csak sa
ját érdekében politizál és 
zsákmánynak tekinti a vá
rost. Most jött el az a pilla
nat az egyéves évforduló kö
zeledtével — hangsúlyozta 
Botka László —, hogy újra 
kezet nyújtsak a Fidesz- 
frakciónak, és határozottan 
kérjem őket: hagyják abba, 
amit az elmúlt hónapokban 
folytattak. Üljünk le újra, 
kezdjünk tárgyalásokat, s 
hozzunk létre egységes vá
rosvezetést. Jelzem, hogy az 
én politikai pozíciómat egy
általán nem veszélyezteti a

Botka László polgármester a sajtótájékoztatón elmondta, hogy véleménye szerint 
a Fidesz-frakció szétesett.

kialakult helyzet, de nekem 
a saját politikai érdekemnél 
sokkal fontosabb a város ér
deke. Nagyon sok munkám 
van abban, hogy Szeged el

indult a fejlődés útján, s 
nem akarom, nem szeret
ném, ha ezt szétfeszítenék a 
kisstílű, partikuláris és poli
tikai viták. Gondolja végig a 

Fidesz-frakció az eddigi dol
gait. Az ajtóm nyitva ál 
előttük! Szeged város érdé 
kében újfent együttműköf 
dést ajánlok nekik!

•
6 nap alatt, 863 ezer forintból elvégezték a munkát 40 milliós segítség a szegedi egyházaknak

Rémtörténet a Belvárosi moziban Fűtést is
Folytatás az 1. oldalról 
Sódar István nem kért segít
séget a várostól, hanem jú
nius 20-án sajtótájékozta
tón bejelentette: bizonyta
lan időre bezárja a Belváro
si mozi épületét. Elmondta: 
a tűzoltóság érintésvédelmi 
dokumentumokat kért a 
mozitól, ő pedig elrendelte 
az épület tűzvédelmi beren
dezéseinek felülvizsgálatát. 
Azt nem mondta meg, hogy 
ki és mennyiért készítette a 
szakvéleményt. Közölte: a 
tűzoltóság arra kötelezte az 
IH-t, hogy „amíg a tűzve
szélyes berendezések hibája 
nincs kijavítva, ezekről 
azonnali hatállyal az épüle
tet le kell kapcsolni”. A mo
zi dolgozóit azzal küldte 
szabadságra, hogy majd az 
IH vezetése munkajogásszal 
konzultál arról, hogyan 
tudnák „ezt a nehéz idősza
kot közösen áthidalni”. Ar
ra vonatkozóan, hogy 
mennyi lehet ez a nehéz idő
szak, vagyis meddig tart, 
míg a hibát kijavítják, Só
dar nem tudott válaszolni. 
Később az igazgató közölte 
a dolgozókkal, úgy kapnak 
30 napig fizetést, hogy nem 
kell dolgozniuk, utána pe
dig a Partfürdőn keresnek 
nekik munkát.

Botka László polgármes
ter június 21-én gazdasági 
belső ellenőri és érintésvé

Július 1-jén nyitott a szabad strand
Július 1-jén kinyitott a tiszai szabad strand 
Szegeden. Két éve májusban, tavaly az ár
víz miatt júliusban nyitott a Partfürdő 
melletti szakaszon kialakított strand, idén 
viszont június végéig zárva volt. Június kö
zepén az Ifjúsági Ház Nonprofit Kft. igaz
gatója, Sódar István azt mondta, a július 
1-jei nyitást a változékony időjárás, a Ti
sza vizhőmérséklete és a tavalyihoz képest 
40 millió forinttal csökkentett önkormány
zati támogatás indokolta. Sólymos László 
(MSZP) alpolgármester június 20-án levél
ben szólította fel az Ifjúsági Ház vezetőjét a 
szabad strand megnyitására, melyre köz
szolgáltatási szerződés kötelezi, „és a sze

gediek jogos elvárása, hogy az ingyenesen 
használható biztonságos Tisza-parti strand 
működjön”.

A szakaszt 2009-ben tették fürdésre al
kalmassá. Kikotorták, majd búvárok át
vizsgálták a partszakasz előtti medret. A 
partról 700 köbméter földet hordtak el, 
és homokot hoztak a strandra. Vizes
blokkokat és sportpályákat alakítottak 
ki. A fürdésre alkalmas részt bójákkal 
választották le. A kijelölt partszakasz 42 
méter hosszú, a folyóba 20 métert lehet 
beúszni. A szabad strand szeptemberig 
reggel 8-tól este 8-ig tartott nyitva, ebben 
az időben két vízimentő teljesít.

Mintegy százötvenen tiltakoztak, demonstráltak a mozi bezárása ellen.

delmi vizsgálatot rendelt el, 
amely megállapította: a tűz
oltóság által elvárt doku
mentáció feltételei egy hét 
alatt, 863 ezer forint költ
séggel teljesíthetők. Ezek 
után a mozi és a benne mű
ködő egységek tovább üze
melhetnek. A munkálatokat 
június 24-én elkezdték a 
Belvárosi moziban. Közben 
nyilatkozott az ügyben a 
Szegedi Tűzoltóság alezre
dese, Környei Béla is, aki 
elmondta: a tűzoltóság nem 
azt mondta, hogy be kell 
zárni és ki kell üríteni az 
épületet. „Mi az elektromos 

berendezések használatá
nak tilalmát adtuk határo
zatba. A kettő nem ugyan
az.” Közben kiderült, hogy 
a Sódar István által a képvi
selőknek kiosztott szakértői 
vélemény egy sülysápi szak
értőtől származik. A magas
építő szakértő 180 millió fo
rintos költséget vizionáló 
anyaga mintegy 95 millió fo
rint értékben építészeti 
munkákat tartalmaz, és 
négyzetméteráron számolja 
a kábelezési munkákat is.

Hat nap alatt, július 1-jé- 
re végeztek a Belvárosi mozi 
karbantartási munkáival és 

az engedélyek beszerzésé
vel, ami 863 ezer forintba 
került. A tűzoltóság hivata
los határozata rögzíti, hogy 
a Belvárosi mozi villamos 
berendezése július 1-jével 
üzemszerűen használható. 
A polgármester utasította 
Sódar Istvánt, hogy azon
nali hatállyal nyissa ki a 
mozit. Botka László sajtó
tájékoztatóján hangsúlyoz
ta: a Szegedi Ifjúsági Ház 
vezetőjének sem oka, sem 
joga nem volt bezárni a Bel
városi mozit. A polgármes
ter szerint ócska, felelőtlen 
zsarolási trükk volt az 
egész. Éppen ezért fenn
tartja azt az előterjesztését 
— amit a június 30-i közgyű
lésen napirendre vett 
ugyan a testület, de nem 
tárgyalta meg, mivel a Fi
desz—KDNP és a Jobbik 
nem szavazta meg a napi
rendet -, hogy a következő 
közgyűlés azonnali hatály- 
lyal mentse fel Sódar Ist
vánt a Szegedi Ifjúsági Ház 
Kft. éléről, továbbá kezde
ményezi új pályázat kiírá
sát az igazgatói állás betöl
tésére, amelynek feltétele: 
felsőfokú végzettség és 5 
éves idegenforgalmi vagy 
rendezvényszervezői szak
mai gyakorlat.

korszerűsítenek
A Szegeden működő egyhá
zak, felekezetek képviselői
ből 2002-ben alakult meg az 
Egyházügyi Tanács, amely 
minden évben maga osztja fel 
tagjai között azt az összeget, 
amivel a város támogatja az 
egyházakat. Az idén a keret 
40 millió forint volt, amelyből 
32 pályázó több mint 80 milli
ós támogatást igényelt. Végül 
folyamatos egyeztetésekkel 
sikerült a rendelkezésre álló 
keret felosztása. A pályázók a 
támogatást nem hitéleti célja
ikra használhatják fel, ha
nem az egyházi ingatlanjaik 
megóvására, felújítására, 
karbantartására fordíthat
ják. Az önkormányzati támo
gatás mellett az egyházak és 
felekezetek közel 35 milliós 
önerővel járulnak hozzá a 
pályázati célok megvalósítá
sához. Az elnyert támogatás
ból például a belvárosi plébá
nia a Dóm biztonságtechnikai 
rendszerét fogja rendbe ten
ni, illetve új hangosítást sze
relnek fel. A zsidó hitközség a 
kívülről már teljesen felújí
tott Gutenberg utcai Hitköz
ségi Ház belső terének javítá
sára fordítja a megkapott 
összeget.

Az egyik legjelentősebb 
összegű támogatást, 2 millió 
300 ezer forintot a Kálvin 
téri Református Egyházköz
ség kapta az idén. Juhász 

A Református Egyházközség központi fűtést szereltet fel. 
Juhász András lelkész figyelemmel kíséri a munkákat.

András lelkész elmondta, a 
támogatást, amelyet legke
vesebb 700 ezer forinttal 
fognak kipótolni, a Kálvin 
téri református palotában 
található épületrészük fű
téskorszerűsítésére fogják 
fordítani. A munkák már el 
is kezdődtek: megvásárol
tak és beszereltek egy új ka
zánt. A korábbi gazdaságta
lan és környezetszennyező 
konvektorok helyett köz
ponti fűtést szerelnek a hi
vatali helyiségekbe, a cser
készotthonba, a nőszövetsé
gi és a gyermekek termébe, 
a kisterembe és a lelkészi 
szobába. Ez mintegy 3 mil
lió forintba kerül, ha a hí
vek adománya lehetővé te
szi, akkor szeretnék a tan
termet is központi fűtéssel 
ellátni. Ehhez újabb 800 
ezer forintos önerőre lesz 
szükségük.

— Hatalmas segítséget jelent 
az önkormányzat támogatá
sa, hiszen az egyházközséget 
kizárólag a hívek adományai
ból tartjuk fenn, ez pedig a 
napi működéshez is csak szű
kösen elegendő - mondta Ju
hász András lelkész. — Úgy 
érzem, ez a támogatás egy na
gyon pozitív gesztus az ön
kormányzat részéről, hiszen 
azt érezhetik a keresztény 
gyülekezet tagjai, hogy ők is 
fontosak a város számára.
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Három napig tartott az idei rózsafieszta

A virágok királynőjét ünnepelték
Tizenharmadik alkalommal rendeztek Rózsaünnepet 

június utolsó hétvégéjén Szőregen, ahol három nap alatt 
töbh mint harminc programot kínáltak a virágfesztivál 
vendégeinek a szervezők. A hétvégi virágfiesztán az idén 
is vágottrózsa- és virágkötészeti bemutatóval, rózsavá
sárral, rózsahazárral, teaházzal, koncertekkel, néptánc- 
bemutatókkal és utcabállal várták többek között az ér
deklődőket a szegedi városrészben.

Az elmúlt évtizedben egy 
családias ünnepből országo
san is ismert fesztivál lett a 
Rózsaünnep, közben sike
rült — Ujhelyi István ország
gyűlési képviselő segítségé
vel - hungarikummá nyilvá
níttatni a szőregi rózsát.

- Sajnálom, hogy az idei 
szervezésből kimaradtam, 
de lelkes szőregiként és a 
rózsások iránti tiszteletből 
kívánom, hogy százéves jö
vője legyen a szőregi rózsa
ünnepnek — mondta az Or
szággyűlés alelnöke.

A virágfieszta sikerét mi

Hungarikum lett
A két folyó közötti 

öntéstalaj kimondot
tan kedvező a rózsa
kertészkedéshez, 
ezért a magyarországi 
termesztés 90 százalé
ka a szőregi térségből 
származik, az itt ter
melt rózsatő pedig má
ra elismert hungari
kum lett. 

sem bizonyítja jobban, mint 
az, hogy az idén sok ezren 
voltak kíváncsiak a feszti
vál leglátványosabb prog
ramjára, a virágkarneváli 
felvonulásra. A több kilo
méteres menetben több tu
cat, rózsákkal feldíszített 
lovasfogat, hintó, homokfu
tó és kerékpár indult az 
idén is, a menet során több 
százezer szál rózsát osztot
tak szét a közönség között.

Az idei ünnepi menet 
egyik meghatározó színfolt
ja volt az a hatalmas trak
tor. amelyet 18 ezer szál ró
zsával díszítettek fel.

— Csak az első fesztiválon 
nem vonultunk fel, így most 
tizenkettedik alkalommal 
veszünk részt az ünnepi me
netben - mondta el Kocsis 
Savanya István rózsatőter- 
melő. Magángazdaságukban 
évente közel 180 ezer tő ró
zsát termelnek. Szerencsére 
mind egy szálig sikerül ne
kik értékesíteni. A szőregi 
rózsára ugyanis nemcsak 
idehaza, hanem Dániában, 
Hollandiában, Német- és

A karneválon virágkölteményeket csodálhattak meg az érdeklődők. Nagy sikere volt a koronának is.

Olaszországban is nagy a 
kereslet.

A Rózsaünnephez az idén 
is számtalan kulturális és 
szórakoztató program tár
sult. A fesztivál színpadán 

többek között fellépett Mol
nár Ferenc Caramel, nép
szerű melódiákat énekeltek 
a Szegedi Nemzeti Színház 
művészei, műsort adtak a 
környékbeli népdalkörök, 

de volt Kistehén-koncert, 
tűzijáték és utcabál is. A 
három nap során Rózsák 
titka címmel képzőművésze
ti kiállítás nyílt, solymász- 
bemutatót rendeztek, lehe

tőség volt családi fotózásra 
rózsakalapban, rózsakoszo
rúban, valamint műsort ad
tak a Csipkerózsa herceg
nők, rózsahercegek és ró
zsatündérek is.

A tudományostól az izgő-mozgóig

80 tábort kínál 
a Százszorszép

Garanciában javít a kivitelező: helyreállítják a burkolatot

Ráncfelvarrás 
a Gutenberg utcában

A Vakáció programfüzetben közel százfajta időtöltést 
kínálnak - a nyarat a gyerekek tölthetik sporttal, termé
szetjárással vagy akár tanulással is.

Repülőgépmodellt készítenek a táborozó diákok.

Több mint nyolcvan saját 
szervezésű tábort kínál az idei 
nyárra a Százszorszép Gyer
mekház. A Szegedi Vakáció 
programfüzetet böngésztük 
át, hogy kiderüljön: hol, 
mennyiért és mivel töltheti el 
gyermekünk a szünidőt.

A kínált táborok többsé
gének helyszíne a gyermek
ház, ám — ahogyan az a 
programfüzetben is szerepel 
— ez nem jelenti azt, hogy a 
résztvevők zárt helyen töl
tik idejüket. A szervezők 
ugyanis igyekeznek a lehető 
legtöbb programot szabad
téren megvalósítani. Gya
korlatilag van itt minden, 

amire egy gyereknek szük
sége lehet: az izgő-mozgók 
sporttáborok, a hasznos 
időtöltésre vágyók pedig kü
lönböző nyelvi, történelmi, 
tudományos vagy termé
szetismereti hetek közül vá
logathatnak.

Aki mozgásos tábort sze
retne, görkori, kosárlabda, 
kerékpár, tánc, aerobik, lo
vaglás vagy akár különböző 
sportok egyvelege közül is 
választhat. Szintén nem a 
pihentető programok közé 
tartoznak a különböző tú
rák. A természetjáró prog
ramok között találtunk egy 
igazán érdekeset is: Pálmo

nostorán túlélő tábort ren
deznek rengeteg sportvetél
kedővel és sok gyaloglással.

Aki nyáron sem szeretne 
tanulás nélkül maradni, 
vagy van mit pótolnia ab
ból, amiből év közben lema
radt az iskolában, többféle 
tematikus, különböző tan
tárgyakhoz kapcsolódó tá
bor közül válogathat. A ha
gyományos angol, német 
nyelvi hetek mellett szere
pel a kínálatban élőtörténe
lem-tábor, hagyományőr
zés, csillagászat, iskolára 
felkészítés és az egyiptomi 
világgal való ismerkedés is.

Természetesen vannak 
szépszámmal olyan táborok 
is, amelyek egyetlen célja, 
hogy a résztvevők kikapcso
lódhassanak. Lehet jelent
kezni kukta-, divattervező, 
színjátszó, bohóc-, illetve 
különböző kézművestábo
rokba is, de van például ki
fejezetten kamaszlányok
nak szervezett hét is.

A táborok többségének 
ára 12 ezer 500 forint, 
amelyben az étkezés is ben
ne van. Ennél többet akkor 
kérnek, ha szállást és uta
zást is fizetni kell a résztve
vőknek. A romániai kirán
dulótábor például 30 ezer 
forintba kerül, de találtunk 
még ennél is borsosabb árú 
hetet: a Hypnology Dance 
Crew balatonföldvári tánc
táboráért 40 ezer forintot 
kell fizetni.

Június 14-én megkezdődtek a Guten
berg utca burkolatának helyreállítási 
munkálatai, amelyek július közepéig for
galomkorlátozással is járnak.

Az Európai Unió által is támogatott 395 
millió forintos felújítás tavaly májusban 
kezdődött, ám a novemberi átadást követő
en megsérült az utca burkolata, ezért azt 
most a kivitelező garanciális javítás kereté
ben helyreállítja a Tisza Lajos körút és Jó
sika utca közötti szakaszon. A javítási 
munkák során egy hónap alatt felszedik, 
megtisztítják a burkolat elemeit, majd egy 
megerősített alapra visszahelyezik a dísz
téglákat.

A tervek szerint három szakaszra osztva

Megmozdult a díszburkolat, lezárták az utcát.

végzik el az útburkolat helyreállítását, a 
munkálatok előreláthatólag július közepéig 
tartanak. A forgalomkorlátozás a zöldsávot 
és a járdákat nem érinti. Az első ütemben, 
június 14-étől a Gutenberg utca Tisza Lajos 
körút—Bolyai utca közötti szakaszán zajlott 
a burkolat helyreállítása. A második ütem
ben a Gutenberg utca Bolyai utca—Jósika 
utca közötti szakaszán javítják a burkola
tot. A harmadikban pedig a Bolyai utca— 
Gutenberg utca kereszteződésében kerül 
sor a javítási munkákra, az átmenő forga
lom előreláthatólag július közepétől hajthat 
be ismét az utcába.

A helyreállítási munkák ideje alatt az 
egyes szakaszok teljes lezárásra kerülnek, 
míg a Gutenberg utca Bolyai utcai, illetve 

Jósika utcai keresz
teződésben félpá
lyás útszűkületre 
kell számítani. Ke
rékpárral az utcába 
a helyreállítás idejé
re behajtani nem le
het, a kerékpárokat 
csak tolni szabad a 
járdákon. Az úttes
tet és a parkolókat a 
javítási munkák 
ideje alatt nem lehet 
használni, a lezárt 
szakaszokon az épü
letek belső udvarai
ra sem lehet gépko
csival behajtani. 
Parkolni az utca 
szabad szakaszain, 
illetve a környező 
utcákban lehet. A 
javítás befejeződé
sével a korábbi for
galmi rend lép ismét 
életbe.ek
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Augusztus közepén újra járhat a villamos

Finisben a 4-es vonal

Szlalomozás a Tisza Lajos körúton.

Szervezetten, jó ütemben ha
lad a 4-es villamosvonal építése. 
Augusztus közepén a tervek sze
rint újra járhat a tuja, nyár vé
gére az utolsó simításokat is be
fejezik.

.Amióta február közepén elkez
dődtek a 4-es villamosvonal épí
tésének terepmunkái, a kivitele
ző MTV4 Konzorcium jól tartja a 
határidőket. A tervek szerint au
gusztusban befejezi az építke
zést. Ez azt jelenti, hogy augusz
tus közepén előreláthatólag is
mét járni fog a villamos, augusz

2,35 milliárdból
A 4-es villamosvonal felújítása a 2012-ig európai uniós tá

mogatással megvalósuló, 29,5 milliárd forint értékű Szeged 
elektromos tömegközlekedés fejlesztése projekt része. Kivi
telezési munkáit a nemzetközi közbeszerzési tenderen az 
MTV4 Konzorcium nyerte nettó 2,35 milliárd forintos aján
latával; a cégtársulást a budapesti székhelyű Magyar Asz
falt Kft. vezeti, tagja a Tóth T. D. Kft. és Vív Zrt. A kivitele
ző elbont és újjáépít 5452 méter villamos vágányt és felsőve
zetéket, valamint 4 kitérőt. Felújítja a megállókat és a kap
csolódó közműveket, korszerű forgalomtechnikát telepít. 
Megépít 8740 négyzetméter aszfaltutat, 100 négyzetméter 
terelőszigetet és 4000 négyzetméter járdát. A 4-es villamos
vonal a Tarján végállomás és az Anna-kúti csomópont kö
zött újul meg. Ezzel párhuzamosan a kivitelező átépíti a 
Glattfelder tér közlekedését: a Tisza Lajos körút ezen sza
kasza pedig faltól falig újjászületik. A körúton végig tömeg
közlekedési sáv lesz, térburkolattal látják el a járdákat, és 
végig zöldszigeteket alakítanak ki.

tus végére pedig a teljes beruhá
zás elkészül - tájékoztatott a le
bonyolító Szeged Pólus Nonpro- 
fit Kft. projektmenedzsere. Né
meth Zoltán Adóm hozzátette, 
utolsó mozzanatként valószínű
leg a járdákat építik meg, mert a 
kapcsolódó utcákban is közmű
vezetéket cserél a gáz- és áram
szolgáltató, azokhoz is alkalmaz
kodni kell.

A villamospálya zúzottköves 
része Tarjánban már lényegében 
kész. A Budapesti és a Brüsszeli 
körút között a peron- és szegély
építés, az oszlopok állítása és az 

útátjárók kiépítése van hátra. A 
Brüsszeli körút és a Glattfelder 
tér között végeztek az alapozó 
munkálatokkal, ott jelenleg a zú
zottkövet terítik, és a vágányo
kat építik. A Glattfelder téren a 
közműépítés lezajlott, megvan az 
alapbeton is, most már felfelé 
építkeznek. A Dózsa György ut
cai átjárót akkor fejezi be a kivi
telező, ha a forgalmat az előké
szített átjáróra tudja terelni. A 
Tisza Lajos körúton is megkez
dődött a vágányépítés. Az első 
próbaszakaszon, a Vidra és a Ta
karéktár utca között az ellenőr
ző mérések a 10x3 centis szigete
lő gumilapok anyaghibáját tár
ták fel. Ezt kicseréli a kivitelező, 
de a beszállítója hibájából eredő 
fennakadás a villamosvonal épí
tését nem hátráltatja.

A projektmenedzser megerősí
tette, továbbra is szervezetten, 
jó ütemben folyik a munka a tar
jám végállomás és az Anna-kúti 
csomópont között. A konzorci
um megtalálja a hangot a közmű- 
szolgáltatókkal. A kivitelező tel
jesíti a városnak vállalt kötele
zettségeit, azaz nem zárja le a Jó
zsef Attila sugárúton a villamos-* 
sínt keresztező két egymás mel
letti utcát. A helyi lakosok szá
mára biztosítja reggel és este a 
parkolókból, garázsokból törté
nő ki- és beállást, és a lehető leg
rövidebb időre akadályozza a tö
megközlekedési útvonalakat.

új 
trolijárat: 

a 19-es
19-es számmal a tarjáni Víz
torony tér és Makkosház 
végállomás között új trolijá
ratot indított be június kö
zepén a Szegedi Közlekedési 
Kft. A trolik a makkosházi 
végállomástól a Csaba utcai 
megállóig a 9-es vonalon 
közlekednek, onnan két új 
megállóba - Budapesti kör
út és Tarján, Víztorony tér 
- mennek tovább. A 9-es és 
a 19-es közös szakaszán a 
járművek megtartották a 
korábbi járatsűrűséget.

- A 19-es járat beindítá
sát az SZKT javasolta. A 
9-es troli Lugas utcai végál
lomásán gyérebb utasforga
lom mutatkozott az elmúlt 
években, nem indokolja a 
korábbi 9-es járatsűrűsé
get. így lehetővé vált, hogy 
a 9-es járatok egy része a 
Víztorony térre közlekedjen 
- indokolta a változtatást 
Dénes Balázs, az SZKT for
galmi osztályvezetője. — A 
19-es beindításához nem 
volt szükség több jármű be
állítására. Szeretnénk 
újabb lehetőséget biztosíta
ni városunk legnagyobb la
kótelepén élőknek, a tarjáni 
utasoknak ezzel a trolival, 
hogy közvetlenül a Széche
nyi térre is eljuthassanak. A 
19-es vonal tesztüzemben 
működik. Mivel a mérték
adó utasforgalom a tanítási 
időszakban jelentkezik, az 
őszi iskolakezdés minden
képpen fontos információ
val fog szolgálni arról, hogy 
mennyire sikeres az új vo
nalvezetés. A jelenlegi ta
pasztalatok biztatók.

1-es: a belvárosban és az Indóház téren is halad

Novemberre teljesen megújul
A korábbinál határozottan jobb 

az 1-es villamosvonal kivitelezőjé
nek hozzáállása a munkához. Szer
vezettebben, gyorsabban dolgozik 
a belvárosban és az Indóház téren 
is. A tervek szerint novemberben 
újra végigjárhat a villamos.

Megvárta a tanév végét a kivitelező 
az 1-es villamosvonal belvárosi fel
újításával, hogy a lehető legkevésbé 
zavarja az amúgy is érzékeny belvá
rosi közlekedést. Nincs egy hónap
ja, hogy elkezdték a munkát az An
na-kúti csomópont és az Aradi vér
tanúk tere között. A Széchenyi té
ren, a Kelemen és a Zrínyi utcában, 
valamint az Aradi vértanúk terén 
egyaránt látványosan halad a vágá
nyok, a betonlapok és az alap bon
tása. Ez a vonalrekonstrukció vi
szonylag egyszerű és gyors része. Az 
építkezés legkritikusabb szakasza a

2434 méternyi vágány
A kivitelező A-Sz-E Konzor

cium elbont és újjáépít a bel
városban és az Indóház téren 
összesen 2434 méter villamos
vágányt, ebből 314 méter fü
ves vágány lesz. Továbbá ki
épít 2 kitérőt és 8 megállópárt. 
Felújítja a kapcsolódó közmű
veket, korszerű forgalomtech
nikát telepít, megépít 1500 
négyzetméter aszfaltutat és 
2500 négyzetméter díszkő bur
kolatú járdát. Ezzel az 1-es 
villamosvonal teljes egészében 
megújul. Korábban elkészült 
a Kossuth Lajos sugárúti, a 
Boldogasszony sugárúti sza
kasza, valamint két csomó
pontja, a rókusi jelzőlámpás 
körforgalom és a Szent Ferenc 
utcai körforgalom.

Zrínyi utcának az Eötvös és Somo
gyi utca közötti részén várható - 
mondta a lebonyolító Szeged Pólus 
Nonprofit Kft. projektmenedzsere, 
Németh Zoltán Ádám. Ott végzik 
ugyanis a legmélyebb réteget érintő 
munkát. Sok múlik az ütemtervben 
azon, hogyan állnak a vezetékek a 
mélyben a közműtérképekhez ké
pest. Megkezdődtek a közműkivál
tások, jelenleg a gázszolgáltató dol
gozik. Készül az alépítményhez tar
tozó három nagy akna. Elkezdték 
kiásni a 600 voltos tápkábel munka
gödrét is.

A szegediek napok alatt megtanul
ták, merre érdemes elkerülni a bel
várost. Hiszen az 1-es villamos he
lyett pótlóbusz közlekedik, az is ke- 
rülőúton. Az autóforgalmat eltere

Hídon lehet átkelni a Kelemen és a Zrínyi utcán.

lik, több utcát lezártak, többnek pe
dig ideiglenesen megváltozott a for
galmi rendje. Célszerű elkerülni a 
torlódásokat a Bertalan híd, a nagy
körút, illetve a rakpart irányában.

Az 1-es villamosvonal Indóház té
ri rekonstrukciója három hónapja 
kezdődött. A projektmenedzsertől 
megtudtuk: a járda- és útépítés 
négy üteméből az elsőn már túl van 
a kivitelező. A Szent Ferenc utca és 
a nagyállomás előtti tér egy szeletén 
már látni a végleges burkolatot. 
Most a buszok a Szent Ferenc utca 
ideiglenes burkolatán — ahol a par
koló lesz — mennek be a térre. Ha 
minden a terveknek megfelelően ha
lad, négy hónap múlva, november 
elején ismét közlekedhetnek a villa
mosok. A kivitelező munkavégzése 

korábban akadozott, az önkor
mányzat a késések miatt kötbért 
követel a cégtársulástól. Most hatá
rozottan jobb a konzorcium hozzá
állása a munkához, szervezetteb
ben, gyorsabban dolgozik. Az An
na-kúti csomópont átépítéséből is
mert rutinos építésvezetővel és kivi
telezői csapattal dolgoztat.

A lakókon és az építőkön kívül 
csak a helyi tömegközlekedés mehet 
be a térre. A helyközi buszjáratok 
és a taxik a Boldogasszony sugár
úton állnak meg. A fejlesztés ered
ményeként novemberig helyükre 
kerülnek az Indóház téren a külön
féle közlekedési ágak szereplői; biz
tonságosabban, gyorsabban, kör
nyezetbarát módon érhetik el úti 
céljukat.
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Botka László interpellált a parlamentben

Nem az ingyenes elkerülőre
Megerősített 

cégfelügyeleti csoport

Tervezi-e a kormány az M43-as autópá
lya szegedi elkerülő szakaszának ingye
nessé tételét? - kérdezte június közepén 
országházi interpellációjában Botka Lász
ló a nemzeti fejlesztési minisztert.

Szeged polgármestere, az MSZP országgyű
lési képviselője emlékeztetett: egyhangú 
döntéssel, hivatalos felterjesztésben kezde
ményezte a díjmentességet a városi és a me
gyei közgyűlés.

Botka László felelevenítette: a városra 
zúduló kamionáradat miatt az egyik leg
fontosabb infrastrukturális beruházás 
volt az M43-as autópálya megépítése - el
készülése után Szeged lakói végre felléle
gezhettek. Azonban az örömbe üröm is ve
gyült: a teljes szakasz fizetős lett, azaz a 
várost elkerülő közel 7 kilométerért is fi
zetni kell. Ez elsősorban a belföldi autóso
kat érinti rosszul, így ők továbbra is a vá
roson keresztül hajtanak. Holott - muta
tott rá Botka László — az M5-ös sztráda 
kecskeméti, az M7-es székesfehérvári elke- 
rülője sem tartozik a matricás szakaszok 
közé. Minden nagyváros esetében így van 
— hangsúlyozta. A polgármester idézte a 
minisztériumtól korábban kapott válaszle
velet, amely szerint az elektronikus útdíj 
2013-ra tervezett bevezetéséig már nem 
lesz ingyenes ez a szakasz — de Botka Lász
ló szerint ez túl késői lenne.

Fónagy János államtitkár válaszában 
megismételte: nem tervezik az ingyenes sza
kaszok bővítését. Úgy érvelt: a kormány 
nem bírálhatja felül a korábbi uniós támo
gatási szerződést, amelyben fizetős sza
kaszként jelölték meg az M43-ast. A 
2013-tól tervezett egységes, elektronikus 
rendszer az államtitkár szerint megszünteti 
a jelenlegi aránytalanságokat. A Ház 155 
igen, 74 nem, 3 tartózkodás mellett elfogad
ta a választ. A www.parlament.hu adatbá
zisa szerint a Csongrád megyei képviselők 
közül igennel szavazott Bodó Imre, Farkas 
Sándor, Mágori Józsefné, Vincze László 
(Fidesz), nemmel voksolt Botka László és 
Zagyva György Gyula (Jobbik), tartózko
dott B. Nagy László, Bohács Zsolt és Nóg
rádi Zoltán (Fidesz).

Szeged átlag feletti iskolázottságú, tudásorientált mun
kaerőpiaccal rendelkezik, egyeteme révén vonzza az in
novációs teljesítményt, és kiemelkedő az internetről le
tölthető űrlapok számában, a városi szolgáltatásokban 
- derül ki a Magyar Tudományos Akadémia és az IBM kö
zös tanulmányából.

Szeged a „legokosabb” város

Szeged a „legokosabb” ma
gyar város a Magyar Tudo
mányos Akadémia Regioná
lis Kutatások Központja és 
az IBM Magyarországi Kft. 
június elején puBlikált fel
mérése szerint.

A 9 magyar várost (Veszp
rém, Székesfehérvár, Kő
szeg, Szeged, Pécs, Győr, 
Debrecen, Miskolc, Tatabá
nya) monitorozó kutatás a 
hatékony városüzemeltetés
től az intelligens közlekedés
irányítási megoldásokon át 
a mobiltechnológiákon ala
puló turistairányító rend
szerekig számos szempontot 
figyelembe vett. Horváthné 
Barsi Boglárka és Lados 
Mihály tanulmányában le
szögezi: az okos város olyan 
település, amely a rendelke
zésre álló technológiai lehe
tőségeket újító, innovatív 
módon használja fel. Az em
beri tőkére, a modern infor
mációs és kommunikációs 
infrastruktúrára alapozva 
ösztönzi a fenntartható gaz
dasági fejlődést, növeli az 
életszínvonalat.

Hét alrendszer szerint 
csoportosították a vizsgálat 
szempontjait. Az „embe
rek” kategóriába sorolták 
a város lakóinak és az ide 
látogatók életkörülményeit 
— ide tartozik az egészség
ügy, az oktatás, a közbiz
tonság, a lakásállomány 
helyzete, valamint a város
lakók „szellemi potenciál
ja”. Elemezték például a 10 
ezer főre jutó háziorvosok 
számát, a 10 ezer főre jutó 
kórházi ágyak számát, a 
férfiak 35 éves korban vár
ható teljes élettartamát, a 
munkanélküliségi rátát, az 
ismertté vált közvádas 
bűncselekmények számát. 
Szeged Pécset és Veszpré
met megelőzve első lett e 
csoportban - a legjobb tel
jesítményt a nagy egyetemi 
központtal rendelkező vá
rosok nyújtották, amelyek 
magasan átlag feletti isko
lázottságú, tudásorientált 
munkaerőpiaccal rendel
keznek.

Az üzleti alrendszerben 
találhatók a város üzleti

A Szegedet elkerülő M43-ast nem lehet ingyen használni.

környezetét meghatározó 
mutatók, a vállalkozások 
mennyiségére, innovációs 
kapacitására vonatkozó 
adatok, az információs és 
kommunikációs technológi
ák alkalmazásában nyújtott 
teljesítmény. Tanulmányoz
ták a városok üzleti életét, 
szabályozási környezetét is 
— többek között az 1000 főre 
jutó, működő vállalkozások 
számát, a vállalkozások in
ternethasználatát, az 1 főre 
jutó GDP-t, a kutatás-fej
lesztési tevékenységet. Sze
ged Győr és Veszprém mö
gött végzett — mert a szerzők 
szerint magasabb munka
nélküliség és alacsonyabb 
vállalkozásszám jellemzi. 
Az egyetem ugyanakkor 
vonzza az innovációs telje
sítményt.

A városi szolgáltatások 
tekintetében Szeged a 7. 
helyen szerepel - a kutatók 
azt nézték meg, milyen az 
önkormányzatok lakosság 
irányában nyújtott teljesít
ménye, mennyit képes és 
tud a város működésére, 
fejlesztésére fordítani, 
hány alkalmazott áll ren
delkezésre a mindennapi 
ügyintézéshez. Kiemelke
dően teljesít viszont Szeged 
az internetről letölthető űr
lapok számában. Az 1000 

főre jutó vezetékestele- 
fon-előfizetések számát, 
szélessé vúinternet-ellátott- 
ságot, elektronikusan ügyet 
intéző lakosok arányát te
kintve a csongrádi megye
székhely 3. Székesfehérvár 
és Győr mögött — a kommu
nikációs infrastruktúra az 
egyik legfontosabb alrend
szer, arra ad választ az 
elemzése, hogy a lakosság, 
a vállalkozói szféra és az 
önkormányzat rendelke
zik-e megfelelő minőségű és 
széles körben alkalmazott, 
nagy sebességű, megbízha
tó eszközparkkal, inter
net-hozzáféréssel.

Gyengébben szerepel a 
város a közlekedést (7. 
hely) és a vízgazdálkodást 
(8. hely) vizsgáló alrend
szerben. Előbbi a kutatók 
beismerése szerint némi
képp szubjektív kategória: 
a 10 ezer főre jutó szállított 
utasok számát, a 10 ezer fő
re jutó önkormányzati ki
épített út és köztér hosszát 
elemzi. Az energiagazdálko
dásban (többek között a 10 
ezer főre jutó szolgáltatott 
villamos energia mennyisé
gében, az egy gázfogyasztó
ra jutó szolgáltatott gáz 
mennyiségében) azonban 
Péccsel holtversenyben Sze
ged az első.

Július 1-jétől megerősített, 
jogászokból és közgazdá
szokból álló, új cégfelügye
leti csoport működik a pol
gármesteri hivatalban, 
amelynek a vezetője Kispál 
László. A nyugalmazott 
rendőr alezredes 23 éven 
keresztül volt nemzetbizton
sági és rendőri vezető: a 
Nemzeti Nyomozóiroda ki
emelt főnyomozójaként első
sorban szervezett bűnözés 
és korrupciós ügyekkel fog
lalkozott, illetve a Belügy
minisztérium Rendvédelmi 
Szervek Védelmi Szolgálatá
nak volt régiós osztályveze
tője. Az eddigi gyakorlat az 
volt, hogy a belső ellenőrzés 
ütemezett módon, évente 
egyszer-kétszer folytatott 
vizsgálatot az önkormány
zati cégeknél. Az új eljárás
rend szerint a cégfelügyeleti 
csoport folyamatosan és ál

Utazásra, technikai fejlesztésekre is jut a pénzből

20 millió forint 
a nyugdíjasoknak

A városházán adott át Botka László polgármester a 84 
szegedi nyugdíjasszervezetből 64-nek összesen 20 millió 
forintnyi támogatást. Három klubot kérdeztünk arról: 
mire fordítja a pénzt.

A 84 szegedi nyugdíjaskö
zösségből összesen 64-en ad
tak be érvényes pályázatot 
arra a 20 millió forintra, 
amelyből a város a közössé
gi életet és aktivitást támo
gatja. Botka László polgár
mester 50 és 220 ezer forint 
közötti pénzösszeget adott 
át a városházán.

— Számítógépekre, tech
nikai fejlesztésekre, könyv
kiadásra fordítjuk a pénzt - 

Varga Ferencné, Dorogi Géza és Sántáné Kurunczi 
Mária egyesülete is támogatást kapott.

mondta Sántáné Kurunczi 
Mária, a Szegedi Amatőr 
Alkotók Körének elnöke. A 
193 tagot számláló nyugdí
jasszervezet 190 ezer forin
tot kapott, a 14 év alatt ez 
az eddigi legnagyobb ösz- 
szeg.

Tanzán 
kapcsolat

Sántáné Kurunczi 
Mária elmondta: egye
sületük különösen 
büszke arra, hogy töb
ben külföldről léptek 
be klubjukba. Van 
Tanzániában, az USA- 
ban, Erdélyben élő tag
juk is. A tanzániai 
nyugdíjasnak rendsze
res fotókiállításai van
nak Szegeden. 

landóan minden önkor
mányzati cégnél ott lesz. 
Botka László polgármester 
azzal indokolta a hivatali át
szervezést, hogy az önkor
mányzati cégek gazdátlanul 
működnek, a tavalyihoz ké
pest az üzleti tervük szerint 
átlagban 6 százalékkal ki
sebb árbevétellel, 50 száza
lékkal kevesebb eredmény
nyel, 3-4 százalékkal több 
foglalkoztatottal terveznek. 
A kiszervezett szolgáltatá
sok, ügyvédi megbízások, 
tanácsadói szerződések te
rületén pedig többszörös 
költségek jelentek meg. Az 
átszervezés nem igényelt 
pluszforrást, kizárólagos 
polgármesteri hatáskör az 
átcsoportosítás. Kispál 
László négy munkatárssal 
kezdte meg a munkát, „min
denhez joguk lesz, a tulaj
donost képviselik”.

A Virágzó Nefelejcs Klub 
55 tagját viszi kirándulni 
Pécs környékére.

— Buszt bériünk, szállást 
fizetünk, rengeteg a költség, 
jól jött ez a pénz az indulás 
előtt - lelkesedett Varga Fe
renc né, az egyesület titká
ra. Elmondta: klubjuk kö
rülbelül 100 tagot számlál, a 
fele csapatot tudják elvinni 
erre a körútra. Megnézik 
többek között Pécs belváro

sát, Harkányt, Orfűt, a vil
lányi pincéket is.

Dorogi Géza, a Vadász
klub Nyugdíjas Egyesület 
elnöke rendezvényszerve
zésre fordítja a támogatást.

— Több összejövetel lesz a 
közeljövőben, találkozókra 
járunk, mi is szervezünk 
egész nap tartó programo
kat a nyáron. Ápoljuk a me
gyei, országos, sőt a hatá
ron túli kapcsolatainkat is. 
Erre szánjuk a pénzt — me
sélte az elnök.

Botka László elmondta: a 
pénz nem szociális segély, a 
nyugdíjas-aktivitás elősegí
tését szolgálja. A Senior 
Center, a nyugdíjasok kö
zösségi házának programjai 
mellett így lehetőségük nyí
lik a szépkorúaknak egyen
ként is közösségük életének 
feUendítésére.ek
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Sztárokkal készül 
A víg özvegy Várjátékok ismét a Stefánián

Július 15-én, 16-án, 22-én és 
23-án A víg özveggyel folyta
tódhat az Alföldi Róbert 
Csárdáskirálynőjével és 
Eszenyi Enikő Marica gróf
nőjével kezdődött sikeres 
operettszéria a szabadtérin. 
Az Egyesült Államokban élő 
operarendező, Kozma Péter 
hasonlóan gondolkodik a 
mai, modern színházként is 
játszható műfajról, mint a 
korábbi években zajos sike
reket arató kollégái.

A Szegedi Szabadtéri Játé
kok igazi sztárparádéval ál
lítja ki a Lehár Ferenc nem
zetközi karrierjét megalapo
zó háromfelvonásos nagy
operettet. Igazi „nagyágyú
kat” is bevetnek. A Nemzet 
Színészei közül ketten is fel
lépnek: Haumann Péter ala
kítja Báró Zéta Mirko nagy
követet, Molnár Piroska 
Kromov tanácsos (Szacsvay 
László) feleségét. Bajor Imre 
játssza Nyegust, Csákányi 
Eszter a konzul, Hernádi 
Judit pedig a katonai attasé 
nejét. A címszerepet Hercze
nik Anna, Danilót Kálmán 
Péter, Valencienne-t Keszei

Hullámj áték - metamorfózis
A Vár utcai Kass Galéri

ában Ibos Éva művészet
történész nyitotta meg Fűz 
Veronika szegedi szobrász
művész Hullámj áték című 
kiállítását. A tárlat szep
tember 11-éig látogatható.

Ritka, hogy egy szobrászt egy 
festő inspiráljon - Fűz Vero
nika ihlető forrása húsz évvel 
ezelőtt mégis az impresszio
nista Monet volt. A szegedi 
születésű és itt is alkotó szob
rászművész a természet elké
pesztő energiáit, a folyamatos 
változást és illékonyságot je
leníti meg plasztikáiban. Hul
lámjáték című kiállításának 
témái szintén ezek az erők: a 
Vár utcai Kass Galériában 
látható munkáiban is az 
áramló tengerek és az állan
dóan formát változtató felhők 
kapják a főszerepet. Fűz Ve
ronika plasztikáit az imp
resszionista stílusjegyek, a 

Bori énekli. Kozma Péter ar
ról beszélt: az operett zenéje 
hihetetlenül komplex, gyö
nyörű, cselekménye pedig 
roppant sokrétegű. A több 
szálon futó szerelmi történet 
nagyszerű lehetőséget ad az 
emberi kapcsolatok és az 
ezeket meghatározó társa
dalmi normák viszonyának 
ábrázolására. Annak bemu
tatására is, hogy az élet kü
lönböző szakaszaiban mi
ként működnek a párkap
csolatok, mi az, ami állandó, 
s mi változik. Nem cél, hogy 
aktuálpolitizáljanak, de 
azért lehetnek áthallásos 
dolgok. Például Pontevedró
nak az államcsőd elkerülése 
érdekében szüksége van a 
dúsgazdag özvegy, Glavari 
Hanna vagyonára.

A darabot Böhm György 
dramaturg turbózta fel a 
szabadtérire: az új változat
ban akad egy-két új szerep 
is. Zeke Edit felvonáson
ként változó, fehér-fekete, 
zöld és vörös-arany jelme
zeket tervezett, a díszlet 
meghatározó eleme pedig az 
eldőlt Eiffel-torony lesz.

szilárd anyagba zárt múlan
dóság jellemzi. A szobrász — 
akinek több köztéri alkotása 
is látható Szegeden - 
1992-ben készítette el első 
portrésorozatát az impresszi
onista festők nagyjairól. Ek
kortól vált művészete fő tö
rekvésévé a természet erői
nek szoborba zárása: a kő, a 
homok megjelenítése, majd a 
tenger és a felhők állandó át
alakulása, óriási energiákat 
megmozgató folyamatos vál
tozása. A Kass Galériában 
Ibos Éva művészettörténész 
nyitotta meg szeptember 
11-éig látható tárlatát, ame
lyen közel ötven kisplasztika 
és plakett szerepel. Szinte va
lamennyi a megfoghatatlan 
múlandóságot ábrázolja: a 
tenger fékezhetetlen mozgású 
hullámait, a felhők folyama
tos átalakulásban lévő formá
it, a természet erőinek meta
morfózisát.

Aki nem lép egyszerre, nem kap rétest estére.

A Pinceszínház szervezé
sében július végéig tart a 
IX. Szegedi Várjátékok a 
Stefánián. A rendezvényso
rozat idén is sokféle, színes 
programot kínál a gyerme
kes családoknak.

A nonprofit kft.-ként műkö
dő Szegedi Pinceszínház 
most érzi legjobban a gaz
dasági válság elhúzódó ha
tását. Tavaly nyáron még 24 
szponzor segítségével vág
tak neki a Szegedi Várjáté- 
kok szervezésének, az idén 
kilencedik alkalommal meg
rendezendő családi prog
ramsorozatot már csak 4 
cég tudja támogatni — 
mondta el Kancsár József, 
a magánteátrum direktora. 
Ennek ellenére a szegedi ön

Tizenöt bemutatót tervez a Szegedi Nemzeti Színház a 2011/12-es évadban

West Side Story, Macskafogó, 
Hedda Gabler

kormányzat támogatásával 
gazdag programot kínálnak 
július 31-éig a Stefánián.

Sikerült felújítaniuk az 
együttműködést a Móra Fe
renc Múzeummal, így a 
nagyszínpadot újra az ere
deti helyszínen, a várpark
ban, a kerítésen belül állít
ják fel, ahol 2007-ig játszot
tak. A gyermeknapokkal in
duló idei sorozatban is vár
ják a már bevált progra
mokra az érdeklődőket. A 
gyerekeknek ajánlották jú
lius elején többek között a 
János vitéz, a Lovagmese, 
az Aladdin, a Misi Mókus, a 
Zorróka és a Szaffi című 
előadást. Interaktív mesejá
tékokra - például A só, A 
bűvös bárány, A kesztyű — 
is várják a gyermekes csalá

dokat. Az egészséges élet
módra nevelés jegyében 
együttműködnek a Némó 
Úszósuli Nyári sporttábor
ral és az SZTE Rekreációs 
Tanszékével. Új program a 
népi játszótér: a múzeum és 
a vár közötti területen közel 
negyven fa ügyességi játék
kal játszhatnak a gyerekek; 
ugrálóvár és szalmabálákból 
készített labirintus is várja a 
kicsiket. Ezek a kiegészítő 
programok idén is ingyene
sek. Verne népszerű regé
nyét, a 80 nap alatt a Föld 
körült sok humorral, látvá
nyos ötletekkel adaptálják 
színpadra. A rendezőként 
ezzel a produkcióval debü
táló Varga Bálint elmondta: 
a 45 jelenetből álló, kissé 
groteszk hangvételű darab 

minden közreműködő szá
mára nagy kihívás.

A Pinceszínház másik be
mutatója az Egy csók és más 
semmi című zenés játék 
örökzöld slágerekkel. Kan
csár József rendezi, ebben 
tér vissza a színpadra Papp 
Gabriella. Az Egri Pince
színház csapatával láthatják 
az érdeklődők a SzeLaVi cí
mű zenés vígjátékot Szegvá
ri Menyhért rendezésében. 
A jegyárak idén sem változ
tak, azaz a gyerekeknek szó
ló előadásokra 6—800, a fel
nőtteknek szánt produk
ciókra 2000-2500 forintért 
válthatók jegyek a Tourin- 
form-irodában és a helyszí
nen. A részletes program 
megtalálható az interneten: 
www.szegedivarjatekok.hu.

A júniusban befejeződött kőszínhá
zi évad tapasztalatainak birtokában 
bátrabb évadot tervezett 2011- 
2012-re a Szegedi Nemzeti Színház 
vezérkara. Tizenöt bemutatót tarta
nak, változatos, színes, igényes a kí
nálat.

Az elmúlt években megszokottnál leg
alább egy héttel korábban, már szep
tember 23-án elkezdi a 2011-2012-es 
szezont a Szegedi Nemzeti Színház 
társulata. A kisszínházban Ács János 
rendezésében mutatja be a drámai ta
gozat Choderlos de Laclos 1780-ban 
megjelent regényéből, a filmváltozat 
révén közismertté vált Veszedelmes 
viszonyokból írt Christopher Hamp
ton-darabot. A nagyszínházban októ
ber 6-án az Armel Operaverseny és 
Fesztivált nyitó szegedi versenypro
dukcióval, Riccardo Zandonai Fran
cesca da Rimini című darabjával in
dul az évad. Az Olaszországban nagy 
népszerűségnek örvendő, de nálunk 
alig ismert operát a vasárnapi közép
döntőn továbbjutó énekesek fősze
replésével Juronics Tamás állítja 
színpadra.

Bodolay Géza főrendező jegyzi 
Schiller Haramiák című drámájának 
bemutatóját - a premiert október 
21-én tartják a nagyszínházban. So

kak gyerekkori kedvence volt Katkics 
Hona-filmje, A palacsintás király; Fé
sűs Éva meséjét Toronykőy Attila ren
dezésében játsszák október 28-ától a 
kisszínházban. Liszt Ferenc egyetlen 
operáját, a Don Sanche-t a bicentená- 
rium alkalmából a Budapesti Tavaszi 
Fesztiválon Anger Ferenc rendezésé
ben már bemutatta az operatársulat, 
a szegedi premiert november 18-án 
tartják a nagyszínházban. A Szegedi 
Kortárs Balett a Homo Ludens és a 
Homo Hungaricus után Juronics har
madik Homö-darabját, a Homo Sapi
enst táncolja november 25-étől a kis- 
színház színpadán. A rajzfilmként 
népszerű Macskafogó Tasnádi István, 
Szikora Róbert és Valla Attila zenés 
családi darabjaként születik újjá de
cember 2-án Telihay Péter rendezésé
ben a nagyszínházban. December 9-én 
a kisszínházban tartják az év utolsó 
bemutatóját: a cseh Petr Zelenka Hét
köznapi őrületek című darabját a volt 
pécsi színidirektor, Balikó Tamás 
jegyzi.

A 2012-es év első premierje január 
27-én lesz; a kortárs német dráma vi
lághírű fenegyerekének, Roland 
Schimmelpfennignek Nő a múltból cí
mű művét Bodolay Géza állítja szín
padra a kisszínházban. Örökzöld és 
tuti kasszasiker Leonard Bernstein

West Side Storyja, amit Juronics ren
dezésében láthat a közönség február 
10-étől a nagyszínházban. Az utóbbi 
két évad legnépszerűbb prózai ven
dégrendezője, az Erdélyben élő Ke
resztes Attila a Liliom és az Édes Anna 
után a Hedda Gablerrel tér vissza - az 
Ibsen-dráma premierjét február 24-én 
tartják a kisszínházban.

Juronics Tamás művészeti igazgató 
az évadzáró társulati ülésen úgy fo
galmazott: az idei sikeres szezon ta
pasztalatainak birtokában bátrabb 
évadot terveztek. Ez nemcsak a da
rabválasztásban, hanem abban is 
megmutatkozik, hogy sok az új ven
dégrendező. Köztük a táncos-koreog
ráfusként indult Kossuth-díjas Bo
zsik Yvette, aki márciusban Puccini 
Pillangókisasszonyát állítja színpad
ra. A fiatal Hollós Gábor rendezi a 
Berlinben élő Dávid Gieselmann Kol
pert úr című darabját, melyet először 
a kortárs dráma európai fellegvárá
ban, a londoni Royal Court Theat
re-ben mutattak be. Premier március 
30-án a kisszínházban - ahol az évad 
zárásaként a Kossuth-díjas színész, 
Bezerédi Zoltán állítja színpadra 
Szép Ernő egyfelvonásosait, a Májust 
és a Kávécsarnokot. A balett a nagy
színházban is tart bemutatót április 
20-án.ek

on
yv

ta
r.s

k-
sz

eg
ed

.h
u

http://www.szegedivarjatekok.hu


ek
on

yv
ta

r.s
k-

sz
eg

ed
.h

u8* Szegedi Tükör 2011. július

Vajda Attila és Sík Márton már biztos világbajnoki induló

Már a vb-re fókuszálnak

Az olimpiai bajnok Vajda Attilától jó szereplést vár a közönség.

Negyven nap múlva kez
dődik a szegedi Maty-éren 
a 40. Mol kajakos, kenus 
sík vízi olimpiai kvalifikáci
ós világbajnokság. Az elő
készületek mind a vízen, 
mind a szárazföldön halad
nak: az EDF Démász-Sze
gedi VE-ből Vajda Attila 
(Cl 1000 m) és Sík Márton 
(K2 200 m) már biztos 
résztvevő, az olimpiai cent
rum felújítása folyamatos.

Augusztus 17—21. A hazai 
kajakos, kenus tábor szinte 
már csak erre az időpontra 
fókuszál. A szegedi Maty- 
éren ekkor rendezik a 40. 
Mol sík vízi olimpiai kvalifi
kációs világbajnokságot, 
amelyen két EDF Démász- 
versenyző már biztosan in

Nem lesz Szeged Beton-játékos a vízilabda-világbajnokságon

Vincze Balázsé az edzői kispad
A bajnoki bronzérmes 

Szeged Beton VE férfi vízi
labdacsapatának szakmai 
munkáját Vincze Balázs irá
nyítja a 2011/2012-es évad
ban. Az új tréner augusztus 
4-én tartja az első edzését.

Nemcsak a Szeged Beton játé
koskeretében, a szakmai 
stábban is történt változás a 
nyári pihenőben. Az dőlt el 
leghamarabb, hogy a bajnoki 
bronzérmes együttesből távo
zott Komlósi Péter, Andrei 
Busila, Vindisch Ferenc és a 
kapustartalék, Németh Zsolt. 
Helyükre a klub leigazolta a 
Szolnokból érkezett Bálint 
Gergőt, a Szentesből Turzai 
Gábort, az OB 1/B-s Szegedi 
Vízipóló Suliból Nagy Péter 
hálóőrt, és egy' klasszis is „ho
rogra” akadt, 2007 horvát vi
lágbajnoka, az elmúlt évadot 
a Ferencvárosban töltött Al
josa Kunac is a Betont erősíti 
majd.

A játékoskereten kívül az 
edzői poszton is történt válto
zás. Kásás Zoltánnak lejárt a 
szerződése, amelyet a klub 
nem hosszabbított meg. A 
mesteredző az egyesület leg
eredményesebb trénere volt. 
2008 februárjában ült le a 
csapat kispadjára, irányítá
sával kétszer, 2010-ben és 
2011-ben lett bajnoki bronz
érmes a Beton, 2009-ben ha
talmas bravúrt végrehajtva 
megnyerte a LEN-kupát, a 
legutóbbi idényben pedig a 
kiül, történetében először a 
Bajnokok ligája főtábláján 
szerepelt.

A 64 éves szakembert a ná

dul, mégpedig olimpiai szám
ban.

Vajda és Sík. A hazai válo
gatózás igen nehézkes, sok
fordulós lebonyolítása miatt 
nem egyszer, hanem legalább 
háromszor kell csúcsformá
ban lenniük a versenyzők
nek. Az EDF Démász-Szegedi 
VE két kiválósága sikerrel 
vette a lépcsőfokokat: Vajda 
Attila Cl 1000 méteren nünd- 
két válogatót, míg Sík Márton 
a honvédos Béé Istvánnal 
együtt K2 200 méteren a má
sodik válogatót nyerte meg, 
majd a szétlövésben is jobb
nak bizonyult ellenfelénél. A 
nemrég véget ért belgrádi Eu
rópa-bajnokságon Vajda vé
gül nyolcadik, a Sík—Béé pá
ros ötödik lett, rajtuk kívül 
még Horváth Gábor (C2 200 

Kemény csatákra kell számítani a következő szezonban is.

la húsz évvel fiatalabb Vincze 
Balázs (képünkön) követi. 
Róla nem árt tudni, korának 
egyik legjobb magyar vízüab- 
dása volt, a válogatottban 
358-szor játszott, három 
olimpián (1988. 1992, 1996) 
vett részt, ezek egyikén sem 
sikerült dobogóra állma, vi
szont 1995-ben a Világkupát, 
1997-ben és 1999-ben pedig 
az Európa-bajnokságot nyert 
csapatnak volt a tagja. Klub
szinten is számtalan sikerrel 
büszkélkedhet, az Újpesttel 
nyert BEK-et, európai Szu
perkupát, öt bajnokságot, de 
a szerb Becsejjel is a konti
nens legjobbja lett a Bajno
kok Ligájában aratott diadal
lal. Edzői pályafutása során 
öt idényen keresztül irányí
totta a BVSC OB Les csapa
tát, majd 2010-től Máltán 
dolgozott a kétszeres olimpiai 
bajnok Fodor Rajmund által 
létrehozott nemzetközi pólós
táborban. Szerződése a szi
getországiakhoz kötötte, de 
mivel kenyéradói megértet
ték. hogy' edzői pályafutása 
legelőkelőbb állomásához ér

méter: bronzérem) és Kárász 
Anna (K4 500 m: ezüstérem) 
kapott lehetőséget.

Még van esély. Az igaz, 
hogy az olimpiai számok válo
gatója már lezajlott, azaz el
dőlt, a világbajnokságon 
ezekben a számokban (férfi
ak: KI 1000 m, K2 1000 m, 
K4 1000 m, Cl 1000 m, C2 
1000, KI 200 m, K2 200 m, 
Cl 200 in, nők: KI 500 m. K2 
500 m, K4 500 m, KI 200 m) 
kik milyen összeállításban in
dulnak, de azért az ötkarikás 
játékok programjában nem 
szereplő számokban még vár
nak csaták a versenyzőkre. 
Ennek szegedi szereplői is le
hetnek, és reméljük, lesznek. 
A kenusok közül Horváth 
sprinttávon párosban és vál
tóban, Fürdök Gábor ötezer 

kezett, nem gördítettek aka
dályt távozása elé. Az újsze
gedi sportuszodában augusz
tus 4-én lát munkához.

Vincze Balázs tehát hazau
tazik Máltáról, nem úgy. mint 
a Szeged két kiválósága, Mol
nár Tamás és Kiss Csaba. 
akik a nyári időszakban a szi
getország bajnokságában do
bálják a gólokat. Mindketten 
szeptember elején érkeznek 
vissza Szegedre. Valamikor 
akkor csatlakozik majd a ke
rethez Baksa László és Török 
Béla is. A tervükbe némi 
programváltozás következett 

Hírek a városról, a polgármesterről még: 
www.szeged.hu;www.szegedvaros.hu; 
Q a Facebookon: Dr.Botka László

méteren, a női kajakosoktól 
Kárász ezer méteren, míg a 
férfi kajakosoktól Gyökös 
Lajos, Bozsik Gábor és Pet
rovics Máté több számban is 
„odaérhet” még. A szolnoki 
országos bajnokságot július 
15—17. között rendezik, a sze
gedi kenus csapat már több 
hete ott edz.

Megújul a Maty-ér. Aki a 
második válogató idején, még 
június közepén kilátogatott a 
Maty-érre, az egyrészt azt ta
pasztalhatta, hogy a létesít
ménybe csak a Bajai út felől 
lehetett bemenni, másrészt — 
és ez volt az oka az előzőek
nek — az egész komplexum 
szülte munkaterületté válto
zott. Az augusztusi világbaj
nokságra ugyanis megújul 
az olimpiai vízicentrum, így 
a céltornyot „szétverték”, a 
hajótárolót kibővítik, átjá
ró lesz a VIP-rész és a lelátó 
között, szükség lesz egy új 
sor rajtgépre, katamarán 
hajókra és a közel 100 or
szág hajóinak tárolására új 
hajótartó állványokra — 
mindez a magyar kormány 
által biztosított 450 millió 
forintból. A legfrissebb hí
rek szerint a vb-re eddig ki
lencven ország regisztrált, 
míg a jegyek értékesítése fo
lyamatosan és jól halad, hi
szen az A és B lelátóra szóló 
belépők nagy része már gaz
dára talált.

be, sem a kapusnak, sem pe
dig a szélsőnek nem sikerült 
beverekednie magát Kemény 
Dénes szövetségi kapitány vi- 
lágbajnoki csapatába. Az 
utolsó keretszűkítésnek estek 
mindketten áldozatul, így 
Sanghaj helyett a szintén Kí
nában található Shenzhen fe
lé veszik az irányt: az Univer- 
siadén bizonyíthatják tudá
sukat augusztusban.

A Szeged Beton körülbelül 
szeptember közepén lesz tel
jes, onnantól kezdődhet meg 
igazán az érdemi munka. A 
személyek ugyan cserélődtek, 
a cél viszont változatlan: a 
bajnoki döntőbe jutás.

Szeged 2011: NB II!
Az augusztus 20-án rajtoló labdarúgó NB II Keleti csoport
jában ismét lesz szegedi csapat. A Széchenyi téri városhá
zán tartott sajtótájékoztatón bejelentették, hogy Szeged 
2011 néven hat év után, újra másodosztályú gárdája lesz 
Csongrád megye székhelyének. A város 40 millió forinttal 
támogatja a másodosztályú futballcsapatot, amely a Makó 
jogán, a Kiskundorozsma és a Makó FC fúziója révén mint 
új együttes indulhat az NB II-ben. A Szeged 2011 első em
bere az egykori játékvezetői asszisztens, MLSZ-elnök, dr. 
Bozóky Imre, a keret és az edzőkérdés viszont még nyitott.

Bozóky Imre klubelnök, Botka László polgármester és 
Kiss-Rigó László püspök a sajtótájékoztatón.

Nógrádi Tibor: 
minőségi útra lépett 

a szegedi futball
Nógrádi Tibor önkormányzati 
képviselőről köztudott, hogy 
él-hal a labdarúgásért. A politi
kus a civil életben a Magyar Lab
darúgó Szövetség Csongrád me
gyei területi igazgatója. A nagy fo
cibarát a következőket nyilatkoz
ta a Szeged 2011 NB II-es labda
rúgócsapatával kapcsolatosan:

— Most mint futballbarát és lab
darúgásért rajongó szeretnék né
hány mondatot mondani. Két do
log, ami eszembe jut az új NB 
II-es csapattal kapcsolatosan: 
fontos alkalom a minőségi labda
rúgás szegedi megteremtése, aminek végső határa akár a 
csillagos ég is lehet. Nagy lehetőséget kapott a város a má
sodosztályú indulással kapcsolatosan. Tiszta, átlátható 
klub alakulhat, amelynek alapját a Tisza Volán utánpót
lás-nevelő bázisa képezheti. Az NB II-es együttesnek fontos 
segítője lehet a többi szegedi csapat, legyen itt szó a megye 
háromban szereplő IKV-Alsóvárosról vagy a megye I. osz
tályban vitézkedő Tápéról. Ehhez stabil struktúrát fogunk 
teremteni, amelyben mindenkire, és minden klubra szük
ségünk van. A kiscsapatokra vonatkozóan kidolgozunk egy 
sportág finanszírozást, amely előre kiszámítható, tervezhe
tő forrásokat jelent számukra. ígérhetem, nagyon szép 
évek várnak a szegedi fociszerelmeseire, sok-sok izgalmas 
remek mérkőzéssel.

Az Inter-kupa- 
menetelés a csúcs

A szezon előtt a Floratom 
Szeged asztalitenisz-csapatá
nál merész célt tűztek ki: az 
eddigi legjobb extraligás sze
replést, az ötödik helyet túl
szárnyalva Lukács Levente 
játékos-edző dobogós ered
ményt várt együttesétől. Meg 
is volt erre a sansz, mivel a 
szezon előtt csatlakozott a 
Szegedhez az egyik legtehet
ségesebb magyar játékosnak 
tartott, utánpótlás-válogatott 
Perei Gergely, aki kápráza
tos formában kezdett, a sze
zon elején sorra nyerte meg 
meccseit. Mellette a csapat el
ső táblása, Dudás Róbert és 
Lukács alkotta az élvonalbeli 
keretet, Erdélyi Szabolcs a 
tavalyi extraligás szezon után 
idén az NB I-ben szerepelt 
(ahol a Floratom II. végül 
bronzérmes lett).

A csapat több izgalmas 
meccset is játszott, és pechjé- 
re ezekből rendre rosszul jött 
ki, a legszorosabb, 6—4-es ve
reségből is becsúszott pár, és 

a két döntetlen sem jött jól a 
szegedieknek. Ezeknek kö
szönhetően végül már a baj
nokság második felében lát
szott, a legjobb esetben is 
csak ötödik lehet a csapat — 
ezt a részcélt végül elérték, 
ami köszönhető főként a 
meccseinek több mint 70 szá
zalékát megnyerő Dudásnak 
és a szezon második felére az 
extraligás ritmushoz vissza
szokó Lu
kácsnak. Perei ekkor több 
nem várt vereségbe is bele
szaladt. Kis vigasz a szegedi
eknek, hogy a végül bronzér
met nyerő Félegyháza ellen 
egy győzelmet és egy döntet
lent arattak a szezonban.

A Floratom számára a 
2010/201 Les évad a nemzet
közi szereplésről marad emlé
kezetes. Az együttes az In- 
ter-kupában indult, ahol há
rom mérkőzést is megnyert, 
így a legjobb nyolc közé jutott 
— ez a klub fennállásának leg
nagyobb sikere.
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